
Helsingin yliopiston ylioppilaskunta 

Ympäristövaliokunnan kokous 11/2023 

20.11.2023 klo 17 

Valiokuntien tila Kabinetti ja Zoom 

  

Paikalla Kabinetissa: Petri Seppä (puheenjohtaja), Anni Saviniemi (varapuheenjohtaja, sihteeri), Anni 

Mähönen, Miika Tulkki 

  

Paikalla Zoomissa: Minna Pulkkinen, Gerda Hermonen 

  

1. Kokouksen avaus ja sihteerin valinta 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 17.12. Sihteeriksi valittiin Anni Saviniemi. 

  

2. Esityslistan hyväksyminen ja mahdolliset lisäykset 

Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. 

  

3. Ilmoitusasiat 

Petri kertoi tulevista tapahtumista. Viimeinen Global Campus pelitestaustapahtuma on tulossa 30.11. klo 

9:30–11. Itsenäisyyspäivänä 6.12. järjestetään perinteinen opiskelijoiden soihtukulkue, jossa 

ympäristövaliokunnalla olisi mahdollista olla oma slotti. Lisäksi HYY on keväällä 2024 päivittämässä 

kestävän kehityksen strategiaansa, jota myös ympäristövaliokunta todennäköisesti tulee 

kommentoimaan.  

  

4. Avoimet pestit 

  

4.1 Viestintätiimi 

Petri kävi läpi viestintätiimin tehtävänkuvauksen. Pääasiassa viestitään Instagramissa. Viestintätiimi 

tiedottaa valiokunnan tapahtumista ja ajankohtaisista asioista. Viestintään saa perehdytyksen. 

4.2 Blogivastaava 

Petri kertoi, että blogitekstejä on aiemmin julkaistu noin kaksi lukukaudessa. Blogiteksti on 

vapaamuotoinen, ja blogivastaava voi kirjoittaa mistä tahansa ympäristöön liittyvästä aiheesta. 

Anni M kertoi, että kirjoittaa kurssiaan varten ympäristöaiheista esseetä, joka mahdollisesti voitaisiin 

julkaista blogissa myöhemmin. 

4.3 Kampanjakoordinaattori 

Petri kertoi, että ympäristövaliokunta on perinteisesti järjestänyt keväisin tiettyyn valittuun aiheeseen 

liittyvän kampanjaviikon. Kampanjakoordinaattorin tehtävä on koordinoida viikon järjestämistä ja pitää 

yhteyttä mahdollisiin puhujiin ja yhteistyökumppaneihin. Käytännön toteutuksessa saa kuitenkin apua 

muilta valiokunnan jäseniltä. 

  

Viestintätiimi, blogivastaavan ja kampanjakoordinaattorin pestit jäävät auki. 

  

5. Kuulumiset 

  



5.1 Puheenjohtajisto 

Puheenjohtajisto osallistui valiokuntien puheenjohtajien tapaamiseen 14.11.2023. Tapaamisessa 

keskusteltiin muun muassa siirtymisestä Slackista ja Drivesta Teamsiin. Siirtymisen tarkemmasta 

ajankohdasta ilmoitetaan myöhemmin. Tapaamisessa keskusteltiin myös itsenäisyyspäivän 

soihtukulkueeseen osallistumisesta. 

5.2 Tapahtumatiimi 

Tapahtumatiimi ei ole vielä kokoontunut erikseen, mutta tiimi on keskustelleet esimerkiksi ekskursioista. 

Petri välittää ekskursiovastaava Santerille tiedon, että tapahtumatiimi auttaa mielellään ekskursioiden 

järjestämisessä. 

5.3 Viestintä 

Petri välitti kuulumisia viestintävastaava Irikseltä. Iris suunnittelee joulukalenteria Instagramiin ja on 

myöhemmin yhteydessä valiokunnan jäseniin, jotka haluaisivat olla mukana kalenterin toteutuksessa. 

5.4 Yhteisövastaava 

Petri välitti kuulumisia Santerilta, joka on sekä yhteisö- että ekskursiovastaava. Santeri on tehnyt 

toimintasuunnitelman HYYn alaisten järjestöjen kontaktoinnista. Tavoitteena on tavoittaa järjestöjen 

ympäristövastaavat ja heidän toiveidensa perusteella olla apuna ja tukena. Santeri on tehnyt 

toimintasuunnitelman myös ekskursioista. 

  

6. Kokemuksia Nuorten ilmastohuippukokouksesta 17.-18.11.2023 

Nuorten ilmastohuippukokous järjestettiin 17.-18.11.2023. Petri ja Anni S osallistuivat perjantaina 17.11. 

järjestettyyn järjestöpäivään, jossa työstettiin pohjaa nuorten julkilausumalle, joka viimeisteltiin 

lauantain kokouksessa. Järjestöpäivään osallistui paljon ihmisiä eri järjestöistä eri puolilta Suomea. 

Ohjelmassa oli myös esimerkiksi Tunne ry:n ympäristötunnetyöpaja. Tunne ry järjestää ilmaiseksi 

ympäristötunteisiin liittyviä työpajoja. Petri vinkkasi, että myös WWF järjestää ilmaiseksi ruokaan 

liittyviä työpajoja. 

  

Varsinaisena huippukokouspäivänä 18.11. valiokunnalla oli tapahtumassa myös oma ständi, jota olivat 

pitämässä Petri, Reeta ja Anni M. Ständillä vierailleet saivat taiteilla pahvijulisteille erilaisten otsikoiden 

alle, esimerkiksi ”Mikä antaa sinulle toivoa” ja ”Miltä tulevaisuuden Helsinki näyttää?”. Ständillä vieraili 

paljon eri-ikäisiä. Tapahtumassa työstetty ja viimeistelty nuorten julkilausuma lähetetään myöhemmin 

järjestöille, jotka voivat halutessaan allekirjoittaa sen. Ympäristövaliokunnan tulee ensin kysyä HYYltä, 

voidaanko julkilausuma allekirjoittaa. 

  

7. Kampus ständit 

Petri taustoitti asiaa. Kampusständien ajatuksena on vierailla eri kampuksilla ja tutustuttaa opiskelijoita 

ympäristövaliokunnan toimintaan. Tavoitteena on käydä Meilahden, Kumpulan ja Viikin kampuksilla 

sekä mahdollisesti myös Siltavuorenpenkereellä ja keskustakampuksella, resursseista riippuen. 

Ständeillä voitaisiin hyödyntää samaa pahvitaideideaa kuin ilmastohuippukokouksessa sekä jakaa 

karkkia ja mahdollisesti kahvia. Ständit pyritään toteuttamaan viikolla 48. Petri tekee koosteen ständien 

järjestämisestä kiinnostuneiden aikatauluista ja järjestää myöhemmin suunnittelukokouksen 

kiinnostuneiden kanssa. Anni S kertoi, että Kabinetissa on erilaista rekvisiittaa (banderolli, julisteita, 

värikyniä), jota kannattaa hyödyntää ständeillä. 

  

8. Ympäristövaliokunnan joulukalenteri 



Petri kertoi, että viime vuoden joulukalenteri on edelleen nähtävillä valiokunnan Instagram-tilillä. 

Iriksellä on suunnitelmissa toteuttaa joulukalenteri myös tänä vuonna. Suunnittelu jatkuu ja Iris on 

yhteydessä tästä kiinnostuneisiin valiokunnan jäseniin. 

  

9. Muut esille tulevat asiat 

Keskusteltiin Itsenäisyyspäivän soihtukulkueesta, jolla on pitkä perinne. Gerda kertoi, että opiskelijat 

kokoontuvat ensin Hietaniemen hautausmaalla, jossa lasketaan kukat sankarivainajien haudalle ja 

kuullaan puheita. Sieltä opiskelijoiden soihtukulkue etenee kohti presidentinlinnaa ja sieltä 

Senaatintorille. Petri kertoi, että ympäristövaliokunnalla on mahdollisuus saada oma paikka kulkueessa. 

Kiinnostuneita osallistujia oli, joten Petri on yhteydessä HYYn suuntaan. 

  

10. Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.57. 

  

Petri Seppä 

puheenjohtaja 

  

Anni Saviniemi 

sihteeri 

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  

  



  

  

  

  

  

  

  

  

  

The Student Union of the University of Helsinki 

Environmental Committee’s Meeting 11/2023 

November 20th, 2023, at 5.00 pm 

Committee room Kabinetti and Zoom 

  

In Kabinetti: Petri Seppä (chair), Anni Saviniemi (vice chair, secretary), Anni Mähönen, Miika Tulkki 

  

In Zoomissa: Minna Pulkkinen, Gerda Hermonen 

  

1. Opening of the meeting and appointment of the secretary 

The chair opened the meeting at 5:12pm. Anni Saviniemi was appointed as the secretary. 

  

2. Approval of the agenda and possible additions 

The agenda is approved as distributed. 

  

3. Announcements 

Petri told about upcoming events. The final Global Campus game testing event is held 30th November 

between 9:30am-11am. The traditional torchlight procession is held on Independence Day 6th 

December, and we as the Environmental Committee have the possibility to have our own spot at the 

procession. Also, The Student Union is updating their sustainable development strategy in spring 2024, 

and the Environmental Committee will very likely comment the strategy. 

  

4. Open positions 

a. Communications team 

Petri told about the job description for communications team. Communication mostly takes place on 

Instagram. The communications team informs about committee events and current matters. Everyone 

joining the communications team will get an introduction to the position. 

4.2 Blog coordinator 

Petri told that blog texts have been published about twice during the term. Blog texts can be informal, 

and the blog coordinator can write about any environmentally related theme. Anni M told that she is 

writing an environmentally related essay for her course and the essay could possibly be published on 

committee’s blog page. 

4.3 Campaign coordinator 



Petri told that Environmental Committee has traditionally organized a campaign week with a specific 

theme. Campaign coordinator coordinates the arrangements of the week and keeps in touch with 

possible speakers and other partners. Other committee members will help with organizing the event. 

  

Positions for communications team, blog coordinator and campaign coordinator remain open. 

  

5. Greetings 

a. Chairs 

The chairs participated in a committee chairs meeting on 14th November. At the meeting there was 

discussion about moving from Slack and Drive to Teams. Exact date for this will be announced later. 

There was also discussion about the Independence Day torchlight procession. 

5.2 Events team 

The event team hasn’t had a separate meeting, but the team has been discussing for example about 

excursions. Petri will inform the excursion coordinator Santeri that the event team is happy to help with 

excursions.  

5.3 Communications 

Petri conveyed greetings from the communications coordinator Iris. Iris is planning an advent calendar 

on Instagram and she will later be in touch with committee members who would like to participate in 

carrying out the calendar. 

5.4 Community coordinator 

Petri conveyed greetings from Santeri, the community and excursion coordinator. Santeri has made an 

action plan to contact the organizations under the Student’s Union. The goal is to reach the 

organizations’ environmental coordinators and help and support them based on their wishes. Santeri 

has also made an action plan for excursions. 

  

6. Experiences from the Youth climate summit 17.-18.11.2023 

The Youth Climate Summit was arranged 17.-18.11.2023. Petri and Anni S participated in organization 

day on Friday 17th November where a basis for the Youth Statement was formulated. The Statement was 

finalized at the Summit on Saturday. There were lots of participants from different organizations and 

from all over Finland. The programme also included for example a workshop by Tunne ry about 

environmental emotions. Tunne ry organizes workshops related to environmental emotions for free. 

Petri also mentioned that WWF organizes food-related workshops for free. 

  

On the actual Summit day 18th November the environmental committee had a stand at the event. Petri, 

Reeta and Anni M were arranging the stand. There were cardboards with different headlines like “What 

gives you hope?” and “What will future Helsinki look like?” and visitors at the stand got to draw on the 

cardboards. The stand got a lot of visitors of varying ages. The Statement that was processed and 

finalized at the event will be send later to organizations. Environmental Committee must first confirm 

with the Student Union if we can sign the Statement. 

  

7. Campus stands 

Petri introduced the idea. The goal of the campus stands is to visit different campuses and introduce 

Environmental Committee to students. The aim is to visit Meilahti, Kumpula and Viikki campuses, 

possibly also Siltavuorenpenger and the center campus, depending on resources. The cardboard art idea 

that was used at the Youth Climate Summit could also be used at campuses. In addition, we could give 



out candies and possibly coffee. The time for this would be week 48. Petri will make a compilation of 

timetables of those who would be interested in participating and arrange a planning meeting. Anni S 

told that there are banners, posters, and coloured pencils in Kabinetti that can be utilized at campus 

stands. 

  

8. Environmental committee’s Christmas calendar 

Petri told that the last year’s advent calendar is still visible on the Instagram account. Iris has plans to 

execute the advent calendar also this year. The planning will continue and Iris will be in contact with 

committee members who are interested in participating. 

  

9. Other matters 

The traditional Independence Day torchlight procession was discussed. Gerda told that the event starts 

from the Hietaniemi cemetery, where there will be speeches and flowers are laid on war grave. From 

the cemetery the procession will proceed to the Presidential Palace and from there to the Senate 

Square. Petri told that we can have our own place in the procession as Environmental Committee. There 

were interested committee members, so Petri will contact HYY about this.  

  

10. Closing of the meeting 

The chair closed the meeting at 5:57pm. 

  

  

Petri Seppä 

chair 

  

Anni Saviniemi 

secretary 

 


